



To : All Members of FSICA, FEMC and Practitioners
From : Tony Ip (Training Committee)
Date : 31 March 2008
Subject : Preparatory Course for Class 3 Registered Contractor Registration Examination

Dear Practitioners,

We are pleased to draw your attention that FSICA is going to jointly organize with The Industrial Technology Consultants Limited (ITCL) the captioned examination preparatory course for interested parties to prepare themselves for the coming examination in April to May. The contents of the course are briefed on the attached enrollment sheet. Candidates who pass in the examination will become the authorized signatory of a Class 3 Registered Contractor; qualified to install, test and commission as well as maintenance of the portable fire extinguishers.

Hence, any member from FSICA, FEMC and Practitioners who are interested to sit for the examination is welcomed to take the captioned preparatory course. Details of the course are as follows:

Class Schedule :

Date : 25 April – 27 May

Time : 6:30pm – 9:00pm

Venue : Rm 1105 Knutsford Commercial Bldg., 4 Knutsford Terrace, Tsimshatsui, Kowloon.

Fee : HK\$1,400.00 (FSICA or FEMC member), HK\$1,700.00 (Others)

For those members who are interested in attending the course, please complete the enrollment form and fax to 21917853 for reservation, then mail it together with the crossed cheque to FSICA office, Room 1801, 18/F., Tung Wai Commercial Bldg., 109-111 Gloucester Road, Wanchai, Hong Kong for registration. All cheques should be crossed and made payable to “The Association of Registered Fire Service Installation Contractors of Hong Kong Ltd.” If the numbers of the enrollment cannot reach the minimum threshold, the course will be cancelled.

With best wishes

Tony Ip
Training Committee



三級消防裝置承辦商(備試)課程

本課程特別為參加第三級消防裝置承辦商筆試、口試及工場檢驗作出準備。學員完成課程後，並在消防處考試合格(申請報考日期請瀏覽消防處網頁)，可到消防處註冊成為第三級承辦商，負責保養、修理及檢驗手提式裝備。

課程大綱

1. 消防(承辦商)條例、消防(裝置及設備)條例
消防守則、消防通函、防火通告
2. 燃燒理論，火的分類，滅火方法、滅火物質及滅火筒的構造
3. 滅火器筒的選擇及使用方法，消防通告 11 號，滅火筒保養，模擬筆試題目
4. 申請程序(考試日期、考試範圍、申請表格、費用、筆試、面試和工場檢驗)
5. 考試
6. 溫習考試，試題分析，滅火筒的辨認，水壓試

授課日期	:	25-4 至 27-5
上課節數	:	連模擬筆試共 6 節、每節 2.5 小時
授課時間	:	晚上 6 時 30 分至 9 時
授課地點	:	尖沙咀諾士佛台 4 號東況商業大廈 1105 室
授課語言	:	中文(粵語)
學費	:	會員 港幣一千四百元 FSICA Member / FEMC Member 非會員 港幣一千七百元
主講	:	資深消防專業人士
備註	:	1. 學員須自行辦理所有申請公開考試及註冊手續。 2. 有關註冊資格，一概以消防處之公佈為準。 3. 授課日期及地點，須落實確認。如報名人數不足，不能開班。
截止日期	:	2008 年 4 月 18 日
查詢	:	何小姐 電話: 23906368 香港註冊消防工程公司商會有限公司〈消防商會〉 香港灣仔告士打道 109-111 號東惠商業大廈 18 樓 1801 室



三級註冊消防承辦商(備試)課程

報名表

受僱公司名稱: _____

通訊地址: _____

聯絡人: _____ 電話: _____ 傳真: _____

電郵: _____

申請人(共 _____ 名)

姓名: _____ 電話: _____ 電郵: _____

姓名: _____ 電話: _____ 電郵: _____

姓名: _____ 電話: _____ 電郵: _____

姓名: _____ 電話: _____ 電郵: _____

姓名: _____ 電話: _____ 電郵: _____

學費 : 會員 FSICA / FEMC 港幣一千四百元
非會員 其他_____ 港幣一千七百元

現金 支票(銀行名稱_____ 支票號碼_____)

請連同劃線支票及報名表格一併寄回消防商會，抬頭請寫「香港註冊消防工程公司商會有限公司」
Crossed Cheque should be made payable to “The Association of Registered Fire Service Installation Contractors of Hong Kong Limited.”

簽署及蓋章: _____ 日期: _____

備註:

1. 學員需自行辦理所有向消防處申請考試及註冊手續。
2. 本課程提供講義，但學員需自備消防(承辦商)條例及消防(裝置及設備)條例，可前往政府刊物銷售處洽購。
3. 如報名人數不足，不能開班。